
 

 

Αθήνα, 8 Ιανουαρίου 2021 

 

Ερώτηση 

 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

   

Θέμα: «Ανάγκη πολύπλευρης στήριξης των παραγωγών εσπεριδοειδών 

του Νομού Πρέβεζας»    

 

Το δεύτερο απαγορευτικό στο σύνολο σχεδόν της οικονομικής δραστηριότητας, 

με τις επιπτώσεις που αυτό έχει στη διάθεση των προϊόντων, έχει φέρει σε δεινή 

κατάσταση τους παραγωγούς εσπεριδοειδών στον Νομό Πρέβεζας και 

προφανώς σε ολόκληρη τη χώρα. 

Σε έναν Νομό που διαθέτει χιλιάδες στρέμματα εκμετάλλευσης εσπεριδοειδών, 

οι παραγωγοί τους είδαν το κόστος παραγωγής να αυξάνεται και από την άλλη, 

η κυβέρνηση να μην λαμβάνει κάποιο μέτρο στήριξής τους. Η οριακή 

κατάσταση που έχουν βρεθεί οι παραγωγοί, με την κυβέρνηση να παραμένει 

απαθής, αποδεικνύεται από το γεγονός ότι αυτή τη στιγμή τα μανταρίνια 

πωλούνται από είκοσι δύο (22) έως είκοσι πέντε (25) λεπτά το κιλό, με τάση 

μάλιστα για ακόμα χαμηλότερες τιμές, όταν το κόστος παραγωγής έχει φτάσει 

τα είκοσι ένα (21) λεπτά το κιλό. Είναι φανερό ότι με αυτή την αναλογία κόστους 

προς τιμή πώλησης δεν μπορεί όχι απλώς να γίνει λόγος για μειωμένα κέρδη, 

αλλά για το αν μπορεί να θεωρηθεί επωφελής για τους ίδιους τους παραγωγούς 

η εκμετάλλευση της καλλιέργειας εσπεριδοειδών, ώστε να μπορούν να 

επιβιώνουν αυτοί και οι οικογένειές τους τα επόμενα χρόνια. Ταυτόχρονα, πέρα 
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από το αυξημένο κόστος, οι παραγωγοί εσπεριδοειδών βρίσκονται αντιμέτωποι 

με τη μείωση της ζήτησης και των εξαγωγών, που αναπόφευκτα φέρνει το 

απαγορευτικό, καθώς επίσης και τον διεθνή ανταγωνισμό από άλλες χώρες- 

παραγωγούς. 

Επειδή, το εισόδημα των παραγωγών εσπεριδοειδών στον Νομό Πρέβεζας 

έχει φτάσει σε σημείο που να δημιουργεί σοβαρό πρόβλημα επιβίωσης για τους 

ίδιους και τις οικογένειές τους, 

Επειδή, οι τιμές παραγωγού έχουν ουσιαστικά εξισωθεί με τα επίπεδα του 

κόστους παραγωγής, εξαιτίας των συνεπειών της πανδημίας, της συρρίκνωσης 

της ζήτησης, της δυσκολίας στις εξαγωγές που έχει φέρει το δεύτερο lockdown, 

του έντονου ανταγωνισμού από άλλες παραγωγούς χώρες, και της 

εκμετάλλευσης της κατάστασης από μερίδα των εμπόρων, με την κυβέρνηση 

να παραμένει απαθής, 

Επειδή, σε περιπτώσεις όπου δοκιμάζονταν το εισόδημα των παραγωγών του 

πρωτογενούς τομέα, η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ είχε προχωρήσει σε χορήγηση 

κρατικών ενισχύσεων (de minimis), 

 

Ερωτάται ο κος. Υπουργός: 

 

Ποια μέτρα θα λάβει ώστε, πρώτον, να στηρίξει το εισόδημα των 

παραγωγών εσπεριδοειδών, δεύτερον, να ενισχύσει τις εξαγωγές 

εσπεριδοειδών, τονώνοντας τη σχετική ζήτηση και τρίτον, να 

αντιμετωπίσει αθέμιτες πρακτικές εμπορίου από μερίδα εμπόρων, οι 

οποίοι συμπιέζουν τις τιμές αγοράς από τους παραγωγούς, 

διαμορφώνοντας συνθήκες χειραγώγησης των τιμών;     

 

Ο Ερωτών Βουλευτής 

 

 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

 




